
Kritická situácia v čakárňach u lekárov
Občania Bánoviec a okresu sa sťažujú tak v našej redakcii ako aj na vedení mesta, že čakanie v niektorých ambu-

lanciách je neúnosné. Ide napríklad o diabetológiu, neurológiu, ortopédiu, reumatológiu, atď. V tejto súvislosti treba 
zdôrazniť, že vedenie mesta nemôže zasahovať do práce lekárov – poskytovateľov zdravotnej starostlivosti. To môže 
sčasti len Trenčiansky samosprávny kraj cez svoje oddelenie zdravotníctva a humánnej farmácie alebo zdravotné 
poisťovne. Bližšie informácie nám poskytla Mgr. Jana Paulínyová, vedúca oddelenia komunikácie a medzinárodných 
vzťahov Trenčianskeho samosprávneho kraja.
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Kam tento týždeň?
V piatok zoberte deti 
do MsKS na divadielko 
Čin Čin, večer vám 
Filmový klub ponúka 
drámu O poschodie nižšie 
a v nedeľu si môžete všetci 
prísť zabehať „bebeelku“ 
od kúpaliska Pažiť. Čítajte 
a dozviete sa viac...

Aké má TSK kom-
petencie v stanovení 
ordinačných hodín 

spomínaných ambulancií a v 
kontrole dodržiavania ordi-
načných hodín?

Ordinačné hodiny posky-
tovateľom zdravotnej starost-
livosti schvaľuje Trenčiansky 
samosprávny kraj a zverejňuje 
ich na svojej web stránke 
www.tsk.sk. TSK je opráv-
nený vykonávať aj kontrolu 
dodržiavania ordinačných 
hodín. 

Môže TSK zasiahnuť 
v prípade, ak si lekár 
stanoví vlastný spôsob 

poradia, objednávania a 
uprednostňovania pacientov?

Objednanie pacienta na 
vyšetrenie, vrátane objednania 
na konkrétny čas, je súčasťou 
zdravotného výkonu. Za 
objednávanie pacientov na 
ambulanciách lekárov zodpo-
vedá poskytovateľ zdravotnej 
starostlivosti. Trenčiansky 
samosprávny kraj nemá 
zákonné možnosti ovplyvniť 
systém objednávania pacientov 
a nemá ani zákonné možnosti 

zasiahnuť do systému objed-
návania pacientov, ktorý si 
stanoví poskytovateľ.  Lekár 
však nesmie od pacienta poža-
dovať úhradu za objednanie na 
vyšetrenie, ani podmieňovať 
poskytovanie zdravotnej sta-

rostlivosti výberom poplatku. 
Ak by sa tak stalo, mal by si 
pacient vyžiadať od lekára 
doklad o úhrade poplatku.

Základný problém vidia 
občania najmä v tom, 
že je veľa pacientov a 

málo lekárov špecialistov...
P r oblé m č a k a n i a 

pacientov v niektorých ambu-
lanciách sa netýka len okresu 
Bánovce nad Bebravou, ale 
je to problém aj iných lokalít 
v rámci Slovenska a súvisí 
jednak s chorobnosťou obyva-
teľstva, náročnosťou vyšetrení, 
limitmi jednotlivých zdravot-
ných poisťovní, legislatívne 

nastavenými parametrami, 
ako aj nedostatkom lekárov 
špecialistov. Trenčiansky 
samosprávny kraj vydá 
povolenie na prevádzkovanie 
ambulancie lekárovi - špecia-
listovi po splnení zákonom 

určených podmienok. Pre 
lekára je však rozhodujúce, 
či s ním uzatvoria zmluvu 
aj jednotlivé zdravotné 
poisťovne, a to býva často 
problém. Počet lekárov – 
špecialistov v príslušných 
špecializačných odboroch, 
s ktorými musí zdravotná 
poisťovňa uzavrieť zmluvný 
vzťah a zabezpečiť dostup-
nosť zdravotnej starostli-
vosti pre svojich poistencov, 
určuje Nariadenie vlády 
SR číslo 640/2008 Z. z. 
o verejnej minimálnej sieti 
poskytovateľov zdravotnej 
starostlivosti v platnom znení. 

Podľa citovaného právneho 
predpisu je verejná minimálna 
sieť poskytovateľov špecia-
lizovanej ambulantnej zdra-
votnej starostlivosti vyjadrená 
počtom lekárskych miest na 
počet obyvateľov územia prís-
lušného kraja. TSK - Oddelenie  
zdravotníctva a  humánnej 
farmácie už v minulosti 
riešilo problém nedostatoč-
ných kapacít diabetologickej 
ambulancie v Bánovciach 
nad Bebravou, pričom boli 
oslovené aj zdravotné pois-
ťovne s otázkou možného 
zazmluvnenia novovytvorenej 
diabetologickej ambulancie 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Krajská pobočka Všeobecnej 
zdravotnej poisťovne Trenčín 
vo svojom písomnom vyjadrení 
uviedla, že pre okres Bánovce 
nad Bebravou má zazmluvne-
ného  poskytovateľa zdravotnej 
starostlivosti v úväzku 0,80 
LM,  čo považuje za plnohod-
notné poskytovanie zdravotnej 
starostlivosti pre poistencov 
VšZP, plne v súlade s cito-
vaným nariadením vlády SR.

 Alena Borszéková

Počet špecialistov určuje 
nariadenie vlády

?

?
?

Malý prieskum medzi pacientmi
Pri malom prieskume a návšteve 

niektorých ambulancií špecializovaných 
lekárov minulý týždeň sme zistili, že situ-
ácia je rôznorodá. Pred endokrinologiou 
v Zornici býva pokojne, lebo sa tu pacienti 
objednávajú vopred, niekde mesiac i viac 
dopredu. Na reumatológii na Školskej 
ulici sa objednáva dopredu tiež, čakáreň 
bola poloprázdna. Na prvej neurológii 
v centre mesta mi radili prítomní pacienti, 

aby som si ako nová pacientka odstála 
od piatej ráno rad  a o siedmej hodine 
sestrička vyloží tlačivo, kde sa každý 
môže zapisovať. V druhej neurologickej 
ambulancii v nemocnici boli momentálne 
spokojné pacientky. Vraj, „zmätok si robia 
ľudia sami. Ráno o siedmej si prevezmú 
číslo a idú preč. A keď náhodou príde 
na  nich rad a nie sú tam, po príchode sa 
rozčuľujú, že si musia počkať...“  Kritická 

situácia, ako povedali sami pacienti, je na 
diabetológii. Tu už z kapacitných dôvodov 
nových pacientov neprijímajú, musia sa 
prihlásiť u diabetológa až v Topoľčanoch. 
Podobne nespokojní boli ľudia v ambu-
lancii ortopédie v centre mesta. Vraj, ak 
chcú dostať „časenku“, musia prísť aj 
o štvrtej. Ako dôkaz jeden z nich ukázal 
číslo 17 a ráno tu bol už pred  šiestou...

 Alena Borszéková
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Ako hodnotia poslanci svoje pôsobenie za rok 2015
 za volebný obvod č. 8 Dolné Ozorovce – Mária Peťovská

 za volebný obvod č. 9 Horné Ozorovce - Juraj Pastorek
 Vážení 

občania prí-
mestskej čas-
ti Horné Ozo-
rovce. Hodno-
tenie mojej 
práce, pôso-

benie ako predsedu občian-
skaho výboru a poslanca MsZ 
ponechám na Vás, voličov. 
Zastupujem Vás už siedme 
volebné obdobie, takže je čo 
porovnávať. V terajšom MsZ 
som predsedom dopravnej 
komisie a členom sociálnej 
a bytovej komisie. Čo sa nám 
podarilo alebo nepodarilo, 
je záležitosťou pridelenia 
f inančných prostriedkov 
z rozpočtu mesta alebo 
grantov a výziev z jednot-
livých ministerstiev alebo 
Európskej únie. V roku 2015 
to bolo zo strany mesta nulové. 
Okrem základných požiada-
viek, údržba cintorína, parku, 
štadióna, materskej školy, 
verejnej zelene a zimnej 
údržby, ktorú som mal na 
starosti v celom rozsahu ako 
po iné roky. Považujeme to 
za štandard, ako občania 
mesta, ktorí platia mestské 
dane. Veľmi dobre hodnotím 
spoluprácu občianského 
výboru, urbariátu Plagány 
a spol., ZPOZu, materskej 

školy a Únie žien, z ktorými 
sme usporiadali kultúrne 
a spoločenské podujatia 
v priebehu celého roku 2015. 
DHZ sa pravidelne zúčastňuje 
okrskových súťaží. Veľmi 
dobrú činnosť vykazuje aj 
Klub dôchodcov, ktorého 
členovia sa pravidelne zúčast-
ňujú stretnutí v KD. Pozitívne 
hodnotím rozšírenie kapacity 
firmy MTA - Slovakia, 
kde našlo uplatnenie asi 
100 pracovníkov. Ako som 
uviedol vyššie, ešte sa nestalo 
za môjho pôsobenia, aby sa 
nenašli fi nančné prostriedky 
z rozpočtu mesta na prí-
mestskú časť! A bývalo aj 
horšie, krátenie fi nancií zo 
štátu, takzvané dlhové brzdy. 
Je to krátkozraká politika 
primátora a vedenia mesta, že 
keď im nedáme, nebudú ich 
voliť. Ak sme mestu na obtiaž, 
dajte návrh na osamostat-
nenie. Nás sa nikto v roku 
1972 nepýtal, rozhodli o nás 
bez nás bývalé štruktúry, 
s tým, že nám bude lepšie. Je 
nelogické, aby sme odvádzali 
dane, vo všetkých formách 
a nie je ich málo, a nenašlo 
sa spätné a spravodlivé 
prerozdelenie finančných 
prostriedkov na potreby našej 
časti mesta... Keď to dokážu 

okolité obce, aj s menej 
obyvateľmi a menšími 
príjmami, nevidím dôvod, 
prečo by to nemalo fungovať 
aj u nás! Diametrálny rozdiel 
je v tom, že tam rozhodujú 
starostovia a obecní poslanci 
a u nás primátor a vedenie 
mesta. Verím, že ešte v tomto 
roku nájdeme spoločnú 
reč s vedením mesta, pre 
spravodlivé prerozdelenie 
financií pre budúcoročný 
rozpočet pre našu prímestskú 
časť. Veľký problém nám 
spôsobuje, už tretí rok, 
obchvat mesta R-2. Prašnosť, 
blato, rozbité komunikácie 
sú na dennom poriadku, 
neplatia žiadne dohody, 
urgencie, telefonáty, proste 
výhovorky na iné firmy. 
Ďakujem občanom za trpez-
livosť a verím, že si v máji 
vydýchneme pri kolaudácii 
a odovzdaní do užívania. 
Zároveň verím v dohody, 
ktoré boli deklarované, čo sa 
týka opravy, hlavne cesty E 
-50 a ciest, ktoré prevádzkou 
poškodili v našom katastri. 
Niekedy si pripadáme ako 
na tankodrome... Ďalším 
strašiakom je dokončenie 
kanalizácie, ktorá bola zahá-
jená verejnou schôdzou za 
účasti primátora a vodáren-

skej spoločnosti Nitra. To, čo 
sa malo urobiť v roku 2015, 
už o mesiac neplatilo. Práce 
boli pozastavené z technic-
kých príčin, pokračovať sa 
má v apríli 2016. V oboch 
prípadoch viním vedenie 
mesta zo slabej kontroly 
a komunikácie s fi rmami. To, 
že je to záležitosť štátu a EÚ, 
neobstojí! Robia bodrel na 
území mesta, ktoré im vydalo 
územné a stavebné povolenia 
aj s technickými postupmi, 
ktoré treba dodržovať 
a následne aj kontrolovať! 
Koncom roku sa uskutočnila 
celoplošná výmena osvet-
lenia za ledkové osvetlenie. 
Aj keď sa počet svietidiel 
zvýšil, občania sa sťažujú na 
slabú svietivosť v uliciach. 
V ďalšej etape by sa malo 
pokračovať v nových uli-
ciach, kde ešte nie je verejné 
osvetlenie. Záverom chcem 
občanom poďakovať za 
dôveru, súčinnosť a pocho-
penie. Verím, že horšie už 
byť nemôže. Primátora 
a vedenie mesta vyzývam na 
lepšiu spoluprácu a koordi-
náciu vo všetkých smeroch. 
Aby sme aj na neho v dobrom 
spomínali, ako na primátorov 
Šika a Turčana. Ďakujem.

  Juraj Pastorek  

Vážení spolu-
občania, rubrika na 
osobné hodnotenie práce 
poslanca MsZ zaberajúca 
takmer jednu stranu 
Bánovských novín je 
podľa môjho názoru 

„hazardom“, veď našu prácu v jednot-
livých obvodoch hodnotíte práve Vy 
svojou spokojnosťou, či nespokojnosťou. 
Obsahom našich novín, fi nancovaných 
z rozpočtu mesta, by nemali byť ani 
rôzne prestrelky medzi vedením mesta 
a poslancami, sú to Vaše noviny, ktoré 
Vás informujú o dianí v meste. Prostred-
níctvom novín je potrebné odpovedať na 
Vaše otázky a požiadavky v jednotlivých 
obvodoch, či už na primátora alebo na 
poslancov MsZ. Ako poslankyňa MsZ 
a predsedníčka občianskeho výboru 
riešim bezodkladne požiadavky, pripo-
mienky či návrhy občanov. Denne sa 
zaoberám návrhmi a dohliadam na rea-

lizáciu jednotlivých projektov v našom 
meste, predovšetkým v mestskej časti 
Dolné Ozorovce. Rok 2015 odštartoval 
súbežne niekoľko veľkých projektov, 
ktorých realizácia prináša svoju daň. 
Výstavba  komunikácie R2 nás potrápi 
aj v roku 2016. Rekonštrukcia verejného 
osvetlenia, počas ktorej dochádza 
k výpadkom, bude ukončená koncom 
marca 2016. Projekt kanalizácie 
ČOV Sever by mal byť realizovaný 
v našej mestskej časti už v jarných 
mesiacoch. Plynárenská spoločnosť 
oznámila haváriu plynového potrubia 
na ulici Ozorovská Nová a pri sútoku 
Bebravy a Svinice. Výmena potrubia 
na ulici Ozorovská Nová je ukončená 
a v jarných mesiacoch bude kompletne 
zrekonštruovaný chodník na tejto ulici.  
Chcem poďakovať občanom za ich tole-
ranciu a zároveň poprosiť o trpezlivosť. 
Ukončenie rozpracovaných projektov 
skvalitní náš život. V oblasti životného 

prostredia zabezpečujem čistotu, údržbu 
zelene ako i výsadbu stromov a tují.  
Realizáciu kultúrnych a športových 
podujatí si nepripisujem. Poďakovanie 
patrí všetkým členom občianskeho 
výboru, členom klubu dôchodcov, 
hasičom ako i ostatným občanom, ktorí 
pracujú vo svojom voľnom čase bez 
nároku na odmenu. V roku 2015 hasiči 
svojpomocne zrekonštruovali vnútorné 
priestory hasičovne a čiastočne upravili 
vonkajšie steny. Ďakujem tým, ktorí 
zveľaďujú majetok mesta. Do histórie 
Dolných Ozoroviec sa zapíše rok 2015 
aj vďaka poslancovi NR SR Ľubomírovi 
Želiezkovi pridelením novej hasičskej 
techniky vozidla IVECO DAILY 
a protipovodňového vozíka. Milí spo-
luobčania, privítam vaše požiadavky, 
návrhy, pripomienky aj kritiku. Chcem 
sa pozerať na naše mesto Vašimi očami, 
plniť Vaše požiadavky, aby bol náš život 
spokojnejší. Mária Peťovská
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Komuniké z rokovania Mestského zastupiteľstva
Poslanci schválili najdôležitejší dokument

Štvrtok 17. február 2016 bol rokovacím dňom prvého zasadnutia 
Mestského zastupiteľstva v tomto kalendárnom roku.  Rokovanie sa konalo 
v Kultúrnom dome v Malých Chlievanoch a program obsahoval 12 bodov.

Občania na verejnom zhromaždení s primátorom

Sála Mestského kultúrneho strediska sa minulý týždeň vo štvrtok stala 
dejiskom stretnutia primátora Mariána Chovanca s občanmi mesta, s cieľom infor-
movať o projektoch mesta a zhodnotiť uplynulý rok 2015, vrátane predstavenia 
priorít na tento rok. V súčasnosti ešte stále prebiehajúci najväčší projekt mesta 
– rekonštrukciu verejného osvetlenia predstavil osobne jeho projektant a niektoré 
témy okolo jeho fi nancovania rozprúdili aj širšiu diskusiu. Hodnotenie rozvoja 
mesta v uplynulom roku z pohľadu primátora Marián Chovanca prinesieme 
v budúcom vydaní Bánovských novín. Foto: Alena Borszéková

Stanovisko mesta 
k problematike 
verejného osvetlenia

Vedenie mesta Bánovce nad 
Bebravou vníma viaceré kritické 
výhrady k súčasnému stavu verejného 
osvetlenia a istú nespokojnosť občanov 
s úrovňou osvetlenia komunikácií.  
Súčasný stav rekonštrukcie verejného 
osvetlenia však nie je konečný. Systém 
je zatiaľ v skúšobnej prevádzke, prie-
bežne pokračuje výmena svetelných 
bodov i výložníkov. Ak realizátori 
ukončia túto etapu rekonštrukcie, bude 
pred odovzdaním diela celý systém 
prekontrolovaný a nastavený na opti-
málnu prevádzkovú úroveň. Technická 
konštrukcia svietidiel umožňuje 
nastaviť intenzitu  svetla,  svetelný 
rozptyl i uhol dopadu svetla, vzájomné 
prelínanie sa svetelných lúčov. Toto 
nastavenie bude vykonané ako fi nálna 
fáza celého projektu koncom marca 
2016 a všetci dúfame, že hotové dielo 
bude efektívne slúžiť k spokojnosti nás 
všetkých. Tlačová správa MsÚ

Slovenská národná strana 
(SNS)

je najstarším politickým subjektom 
na Slovensku. Cieľom SNS je 
presadzovať národno – štátny záujem 
slovenského národa a Slovenskej 
republiky, presadzovať dobré meno 
Slovenska v zahraničí, vytvárať 
národnú jednotu, chrániť vnútornú 
integritu štátu a zabezpečiť regionál-

nu spolupatričnosť, vytvárať 
podmienky na uplatnenie sa 
Slovákov a najmä mladej generácie 
vo svojej vlasti, vytvárať nové 
pracovné príležitosti, garantovať 
spravodlivosť a právny štát, rozvíjať 
školskú vzdelanosť v národe, 
internetizáciu spoločnosti, technolo-
gickú modernizáciu hospodárstva, 
znalostnú ekonomiku a vzťah 
zodpovednosti kompetentných úrad- 
níkov k jednotlivcovi, jeho 
žiadostiam, právam a podnetom. 
Medzi základný strategický cieľ SNS 
patrí podpora pre zachovanie 
prirodzenej reprodukcie slovenského 
národa, vytváranie podmienok pre 

zakladanie rodiny a motivácie pre 
zvyšujúcu sa pôrodnosť Slovákov.

Medzi hlavné hodnoty národniarstva 
patrí vlastenectvo, sloboda, národná 
jednota, zodpovednosť, zvrchova-
nosť, nezávislosť, ochrana, sebestač-
nosť, spravodlivosť, principiálnosť, 
zásadovosť, pravdivosť, národná 
hrdosť, identita, adresná kritika, 
regionálna solidarita.

Ak uznávate podobné hodnoty 
a chcete sa aspoň malou mierou 
zapojiť do zlepšovania života v našej 

krásnej vlasti, dajte svoj hlas vo 
voľbách 5. marca Slovenskej národnej 
strane, strane č. 12 a jej kandidátom:

Andrej Danko – č. 1
Emil Divéky – č. 41

Martin Mikuš – č. 44

Pripojte sa k nám, k slušným hrdým 
Slovákom a podporte našu stranu 
svojim hlasom.  

Poruchová linka
V súvislosti s rekonštrukciou verej-

ného osvetlenia pripomíname občanom, 
že nahlasovať poruchy a prípadné 
pripomienky môžete na MsÚ, oddelenie 
ŽPDOS, tel.č. 038/7629148 - 141, info@
banovce.sk, peter.balaz@banovce.sk
 (MsÚ)
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V podstate vo všetkých prípadoch 
išlo o informatívne správy týkajúce sa 
rôznych oblastí života mesta: riešenia 
podaných sťažností, zabezpečovanie 
verejného poriadku zo strany mestskej 
polície, prideľovanie komunálnych 
bytov, aktivity v oblasti kultúry, lik-
vidácia komunálneho odpadu v meste 
a pod. Poslanci vzali na vedomie aj 
úpravy rozpočtu mesta, ktoré vo svojej 
kompetencii vykonal primátor mesta 
Marián Chovanec. Najdôležitejší bod 
rokovania – Plán  hospodárskeho 
a sociálneho rozvoja mesta na roky 
2016 – 2023 (rozsiahly  takmer 140 
stránkový materiál bol pripravovaný 
približne šesť mesiacov) prešiel bez 

akýchkoľvek pripomienok a poslanci 
ho jednomyseľne schválili. Tento zák-
ladný strategický dokument je nielen 
základnou podmienkou pri uchádzaní 
sa o fi nančné zdroje zo štrukturálnych 
fondov Európskej únie, ale aj strategický 
dokument ďalšieho rozvoja mesta v jed-
notlivých jeho štruktúrach a postupných 
etapách. Poslanci po krátkej diskusii 
podporili zámer dvoch základných 
škôl uchádzať sa o projektové fi nancie 
na opravu škôl a telocviční a v prípade 
úspechu podaných projektov aj ich 
spolufi nancovanie. Záverom rokovania 
odznelo 16 interpelácií a priestor na 
svoje vystúpenie dostali aj prítomní 
občania mesta. Tlačová správa MsÚ
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Okrúhle životné jubileá zaslúžilých odbojárov
Sviatočné dni bývajú nielen v nedeľu, ale aj v niektoré všedné dni. A takéto slávili začiatkom roka aj v Základnej 

organizácii Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov v Bánovciach nad Bebravou. Traja dlhoroční členovia si 
pripomenuli okrúhle životné jubileá aj v kruhu svojich kolegov, odbojárov...

Bánovské noviny do každej schránky cez doručovateľov
Od januára tohto roku sú Bánovské noviny distribuované prostredníctvom doručovateľov Slovenskej pošty. Keďže 

sa nám v redakcii hromadia pripomienky k ich distribúcii a snažíme sa nedostatky vyriešiť k spokojnosti občanov, 
vyzývame ich k súčinnosti. Pokiaľ máte problémy s doručením Bánovských novín, ozvite sa do Mestského kultúrneho 
strediska na tel. č.  038/7603016, 0948 274 743 alebo e-mailom na info@kulturabn.sk, príp. na Facebook/Mestské 
kultúrne stredisko. Zároveň však apelujeme aj na toleranciu a ústretovosť zo strany občanov, keďže sa často stáva, 
že sa doručovatelia k schránkam nemôžu dostať. Môže sa tak stať, že sa noviny ocitnú v spoločnej schránke, príp. na 
mieste určenom pre letáky. Takto prístupné tlačoviny niektorí občania odovzdávajú do zberu papiera bez toho, aby 
umožnili ostatným si noviny zobrať. Napriek tomu je našou snahou zabezpečiť doručovanie 8 200 kusov novín do každej 
bánovskej domácnosti tak, aby si každá domácnosť nášho mesta našla Bánovské noviny vo svojej schránke. (zj)

príjme do pracovného pomeru

ponúkame PRACOVNÚ ZMLUVU: 
 so stravnými lístkami
 práca 8 hod./denne
 2 zmenná prevádzka (ranná a poobedná)
 450 – 500 € hrubá mzda/mesiac
 zaplatené soc. a zdrav. odvody
 stabilná práca v závode v Horných Ozorovciach

Kontaktné údaje
mobil: 0907 34 34 35, email: personalne@cleanex-cleanex.sk

Nástup IHNEĎ

UPRATOVAČKU

Hlasujte každý deň do konca februára!
Vaše hlasy a máme nové detské ihrisko

Jeden takýto sviatočný 
deň pripravila predsedníčka 
Okresného výboru SZPB 
Emília Peťovská pre dlho-
ročného člena a priameho 
účastníka SNP Júliusa 
Kusého, ktorý sa v Domove 
dôchodcov dožil 90 rokov. 
Preto sa aj oslava uskutočnila 
v týchto priestoroch a to 
za účasti ostatných členov 
bánovského výboru SZPB 
a predsedu Oblastného 
výboru SZPB v Trenčíne 

Jána Holičku. Vo svojich 
príhovoroch vyzdvihli jeho 
priamu účasť na povstaní 

a zhodnotili aj jeho pra-
covný život v závode Tatra 
i doterajšiu aktívnu činnosť 
v SZPB. Nevynechal ani 
jednu oslavu výročia SNP na 
Jankovom vŕšku či v Banskej 
Bystrici a inde. Július Kusý je 
držiteľom množstva vyzna-
menaní a ocenení (na foto), 
k jeho životnému jubileu mu 
Ján Holička odovzdal ďalšie 
ocenenie. 

Medzi ďalších jubi-
lantov, ktorí oslávili sedem-

desiat rokov, patrili Emília 
Peťovská a Jozef Rajča. Obaja 
si za obetavú a zaslúžilú 
prácu prevzali ocenenie z rúk 
Jána Holičku. Pani Peťovská 
pracuje ako predsedníčka OV 
SZPB už od roku 1982. Pán 
Rajča bol dlhoročným členom 
výboru SZPB v Bánovciach 
nad Bebravou. Všetkým 
trom jubilantom blahoželáme 
a prajeme predovšetkým 
dobré zdravie a spokojnosť.  
 (SZPB)
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Spoločenská kronika

Narod i l i  sa
Michal Stopka
Lea Mikulovská
Lucas Neština
Timea Siekelová
Oliver Jánošík
Jacqueline Bežová

Marek Mezovský
Andrea Žatková
Laura Dospělová
Jakub Centár
Damián Gieci

Opust i l i  nás
Mária Pristachová,

rod. Pristachová  *1944
Alena Furmaníková,
rod. Bročková  *1964

Uzavre l i  manže l s tvo
Peter Mucha a Nina Brňová

Marcové akcie Mestskej knižnice
 1. marca – 6. marca 2016 - TÝŽDEŇ SLOVENSKÝCH  KNIŽNÍC - 
veľká reklamná kampaň Knižnica pre všetkých na podporu činnosti všetkých 
tipov knižníc. V Týždni  slovenských knižníc odpúšťame sankčné poplatky 
čitateľom, ktorí  nedodržali výpožičnú dobu a nevrátili knihy napriek písomným 
upomienkam.

Svet malého predškoláka
...je úžasne 

pestrý a krásny. 
A také boli 
aj  tohtoročné 
výtvarné práce, 
ktoré vystavovali 
materské školy 
a klienti z DSS 
Archa v Mestskej 
knižnici Ľ. Štúra 
minulý týždeň. Na 
jarnú záhradku so 
slniečkom a kvet- 
mi sa už teší 
šesťročná Karo-
línka Majerechová 
z Materskej školy Hollého a veselé postavičky s chumáčikmi snehu vytvorili 
predškoláci z Horných Naštíc.  Foto: A.Borszéková

 1. - 6. marca - Burza vyradených 
kníh  
 2. marca - Vitajte v našej knižnici  
- Deň otvorených dverí 
 7. - 23. marca - Stal sa zo mňa 
čitateľ - pasovanie všetkých prvákov 
 9. marca - Kolotoč hlasného 
čítania - súťaž v čítaní pre ŠKD a DSS 
Archa
 16. marca - Moje skvelé jedlo - 
beseda s autorkou kuchárskej knihy 
Luciou Súkeníkovou

 18. marca -  Doktor Proktor 
- beseda s Evou Lavríkovou preklada-
teľkou detských kníh od Jo Nesba 
 31. marca - Smelý zajko - literárne 
pásmo venované 120. výročiu naro-
denia J. C. Hronského
Knižnica pripravuje v marci zábavné 
dopoludnia, kvízy, exkurzie, besedy. 
V prípade záujmu o akcie je potrebné 
účasť na podujatí nahlásiť.
Tel. 038/7602767, e-mail: kniznica@
kulturabn.sk.

Príďte diskutovať 
Malomestský klub živého 

slova pozýva na diskusiu s bývalým 
dlhoročným poslancom Národnej 
rady SR – politikom a historikom 
Antonom Hrnkom, podpredsedom 
Slovenskej národnej strany. Spolu 
s ním príde aj bývalý poslanec 
Európskeho parlamentu za SNS 
Jaroslav Paška.  Diskutovať 
sa bude opäť v kaviarni hotela 
Arkádia, a to vo štvrtok 25. februára 
2016 o 17.00 h. Ako obvykle – záu-
jemcovia o korektnú diskusiu sú 
vítaní, vstup je voľný.
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Dve “exhibície“ mladých basketbalistov
Dve výborné stretnutia odohrali v uplynulú 

sobotu mladší žiaci Bánovského basketbalového 
klubu, ktorí na domácej palubovke hostili tím 
Malaciek. Zverenci Jakuba Gajdoša porazili svo-

jich rovesníkov rozdielom niekoľkých tried, keď prvý zápas 
vyhrali o 61 bodov, druhý o 58. Mladí Bánovčania „šlapali“ 
od úvodu až do úplného konca, napriek tomu, že rozdiel v 
skóre bol výrazný. Najbližší domáci zápas odohrajú mladší 
žiaci v Mestskej športovej hale v sobotu 27. februára o 15.00 
a 16.45 h.

BBK - BaO TJ Strojár Malacky 75:14, štvr-
tiny 16:6, 18:3, 18:4, 23:1, fauly 15:14, TH BBK 11/3
Body: S. Urban 25, R. Jancusko 11,M. Špánik 8, M. Miklo 
7, M. Lagin 6, T. Belák 4, D. Miklo 4, J. Crha 4, Š. Gajdoš 2, 
A. Lagin 2, P. Gajdoš 2, D. Milan

BBK - BaO TJ Strojár Malacky 73:15, štvrtiny 20:0, 
14:4, 20:4, 19:7, fauly 15:17, TH BBK 22/7. Body: S. Urban 
30, R. Jancusko 8, D. Miklo 7, T. Belák 7, M. Špánik 6, M. 
Lagin 5, M. Miklo 4, P. Gajdoš 3, A. Lagin 3, J. Crha, Š. 
Gajdoš, D. Milan. ajSéria prehier pretrhnutá

BKK – ŠKK Tlmače 6:2 (3093:3018) 
Bánovským kolkárom sa 20. februára 

podarilo pretrhnúť šnúru troch prehier, keď na 
domácich dráhach porazili Tlmače 6:2. Naj-
lepším výkonom stretnutia sa prezentoval Jaro-

slav Podolák, ktorý zhodil 574 kolov a bol hlavným strojcom 
nášho dvojbodového úspechu. Na stretnutí sme „zbúrali“ 
o 75 kolov viac ako hostia. Zásluhu na tom mali aj Július 
Bročko, Anton Šujan a Pavel Bročko, ktorí rovnako ako ich 
oddielový kolega Podolák, vyhrali svoje duely. V tabuľke 
sme z pätnástich družstiev na 11. mieste. aj

Derby sme zvládli
Bánovce – Topoľčany 39:34 (20:16)

Na jeseň sme po divokej prestrelke 
podľahli Topoľčanom 35:37, ale v sobotu sa 
dievčatám trénera Richarda Makýša podarilo 
rehabilitovať. Víťazstvo sa zo začiatku nero-

dilo ľahko. Prehrávali sme 0:3 a v ôsmej minúte 3:5, no 
zásluhou Matušincovej sa nám podarilo vyrovnať na 6:6. 
Naše najlepšie chvíle prišli v rozpätí 13. až 19. minúty, kedy 
sme po šnúre piatich gólov vyhrávali 12:9. Napriek tomu, 
že hostky odpovedali tromi gólmi v rade, záver prvého dej-
stva patril našim hádzanárkam. V 26. minúte Bánovčanky 
ušli na rozdiel piatich gólov, keď Matušincová upravovala 
na 18:13. Hostky do prestávky mierne skorigovali stav na 
20:16 a to Čížová v bránke ešte zneškodnila pokutový hod 
Schwarzovej. Po zmene strán domáce hádzanárky už držali 
opraty stretnutia pevne vo svojich rukách. V 43. minúte sa 
hostky dostali na rozdiel troch zásahov 28:25, ale o štyri 
po Rebrošovej streleckom zápise dosiahli naše hádzanárky 
najvyššie sedemgólové vedenie 32:25. V zostávajúcich 
minútach sme drámu nepripustili, keď víťazstvo 39:34 
spečatila Srncová. 

Bánovce: Čižová, Beluská, Halásová – Srncová 4, A. 
Obstová 7, Mikulášová, Halmová 2, K. Obstová, Turková 
11, Bridová 1, Matušincová 5/1, Chocinová, Lechová 5, 
Rebrošová 4/2.  aj, rm, mp   

Memoriál Petra Mojtu opäť pre Slovácko 

Obranca Andreas Fraňo a útočník Lukáš Štrauch si na 
Memoriáli Petra Mojtu prevzali dresy sa vzornú reprezen-
táciu bánovského Spartaka v jesennej časti ligy. Foto: BTV

Od smrti Petra Mojta uplynulo 
už jedenásť rokov. Jeho pamiatku si 
vedenie Spartaka aj tento rok pripo-
menulo mládežníckym futbalovým 
turnajom. Štvrtý ročník memoriálu sa 
hral systémom každý s každým, keďže 
sa na turnaji predstavilo sedem celkov. 
Avizovaný bratislavský Slovan do 
Bánoviec neprišiel.  Futbalový turnaj 
na počesť bývalého tajomníka klubu, 
ukoristili pre seba hráči celku 1. FC 
Slovácko. Tím spoza rieky Moravy 

prešiel celým turnajom bez straty 
body, vďaka čomu obhájil minuloročné 
prvenstvo. Naši mladí futbalisti obsa-
dili po odohraní šiestich stretnutí šieste 
miesto. Podstatnejšie ako konečné 
umiestnenie je však fakt, že chalani 
si prakticky vychutnávali všetko, čo 
im turnaj ponúkol. Najlepším strelcom 
turnaja a zároveň najlepším hráčom sa 
stal Nikola Absolon zo Slovácka. Naj-
lepším chalanom medzi tromi žrďami 
sa stal Patryk Kurski z celku GKS 

Tychy. Počas záverečného dekorovania 
najlepších tímov a individualít si mladé 
talenty prevzali ceny od člena správnej 
rady Spartaka Dušana Jankoviča a fut-
balistov Fortuna ligy - Matúša Bera, 
Igora Šemrinca, Róberta Mazáňa 
a Šimona Šmehyla.  

Konečné poradie: 1. 1. FC 
Slovácko, 2. ViOn Zlaté Moravce, 3. 
JUPIE Podlavice FŠMH, B. Bystrica 
4. Partizánske, 5. Puchov, 6. Spartak 
Bánovce, 7. GKS Tychy.  aj
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ČO V KRONIKE NENÁJDETE      
Možnosti korčuľovania kedysi

Pamätníkom sa v mysli vynára, že prvý hokej, taký ozajstný aj v dresoch 
a výstroji, sa v Bánovciach hral niekedy v roku 1954 – 55 na prírodnom ľade 
dvora starej nemocnice, keď ešte nemocnicou nebola. Odvtedy sa hokej u 
nás s menšími, či väčšími prestávkami súťažne, zväčša na úrovni „horskej 
ligy“, hrával v priestoroch pred závodom Zornica alebo na dvore Sokolovne. 
Paradoxne, tohto chlapského športu sa ujala „ženská“ Zornica a okrem 
zastrešenia svojou Telovýchovnou jednotou mu poskytla aj svoje plochy. 
Ale hokej bez korčuľovania? Nemožné! To sa u nás rýchlo rozširovalo. Veď 
zaplavené Ozorovské lúky, v miestach dnešného sídliska Dubnička a ďalej, 
poskytovali po zamrznutí dostatok možností na preháňanie sa po ľade. Bolo 
to však od ruky, preto sa pri tuhých mrazoch začalo s výrobou ľadových plôch 
nočným zalievaním hlavne školských dvorov či iných plôch. A tak sa už na 
prelome 50. a 60. rokov mládež mohla za symbolické vstupné korčuľovať 
na tenisovom kurte prvej základnej školy, na volejbalových ihriskách prie-
myslovky a starého tatrováckeho učilišťa na Severe, na dvore Sokolovne, či 
na dvore druhej základnej školy, vtedy “ľudovej“, kde stojí dnešná „Efka“. 
Neskôr aj medzi mantinelmi pred Zornicou a v Sokolovni koncom 70. rokov 
už pri umelom osvetlení. Korčuľovalo sa zväčša na „kviňťákoch“, no už i 
na „kanadách“ a malé slečny na krasokorčuliach na bielych topánkach. 
Kviňťáky boli minimálne dvoje – „kolombusky“ a „magnonky“. Oboje boli 
však bez špeciálneho kľúčika nepoužiteľné. Dali sa pripnúť na bagandže, 
čo bola v tom čase bežná, zimná obuv detí, akurát, že podpätky a podrážky 
zostali z boku „dohryzené“ od čeľustí korčúľ. Vo väčších mestách však už v 60. 
rokoch mali zimné štadióny s umelým ľadom, čo im bánovská mládež mohla 
len závidieť. Dnes, keď už odrástla do veku dôchodcov, závidí svojim vnukom 
vlastný „zimák“ z 80. rokov. Vnuci však môžu túto zimu, keď je zimný štadión 
zatvorený, zasa závidieť svojim starým rodičom ich vtedajší výber možností 
korčuľovania! Ešteže to istí, nie vždy istá priehrada! V. Laluch

 Invalidný dôchodca z BN, 
30 ročný hľadá prácu na 4 - 6 h 
denne. Tel. 0904 352 005
 Dopravná fi rma v Bánovciach 
nad Bebravou prijme vodičov na 
dodávky, sólo vozidlá a kamióny 
pre medzinárodnú dopravu. Aj 
zaučíme. Info: 0905 606 959.

INZERCIA

Jarné prázdniny 
v Centre voľného času
 Dvere dokorán – od pondelka 
29. februára do piatka 4. marca 
Deti majú možnosť denne od 8.00 do 
16.00 h navštevovať CVČ. Obed si 
musia priniesť so sebou. 
 2. ročník turnaja vo fl orbale 
„O pohár riaditeľky CVČ“ – 1. marca 
 Lyžovačka na Skalke – 2. marca 
 Výstava venovaná 60. výročiu 
založenia CVČ

Počas jarných prázdnin bude 
v CVČ od 29. februára do 4. marca 
v čase od 8.00 do 16.00 h sprístup-
nená výstava fotografi í, dokumentov 
a kroník zo 60-ročnej histórie CVČ 
a výtvarných prác detí MŠ a ZŠ na 
tému “Oslava narodenín“. 

Pozvánka
na Bánovskú bežeckú ligu

Bánovskú bežeckú ligu čaká 
28. februára druhé kolo. To sa od 
14. hodiny pobeží od kúpaliska Pažiť 
popri vodnej nádrži Prusy a späť. 
Účastníci v každej jednej kategórii 
absolvujú 6 kilometrov. Nezabudnite, 
že pozvaní sú aj rekreační bežci 
i rodičia s deťmi do 15 rokov. aj
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týždenník občanov
mesta Bánovce n. B.

Tri turnaje, tri víťazstvá 
 Turnajový triumf si v sobotu 13. 

februára na svoje konto pripísali starší 
žiaci futbalového klubu Spartak. Zve-
renci Milana Kráľa zaknihovali v Novej 
Dubnici na Valentínskom pohári šesť 
víťazstiev a dve remízy a právom obsadili 
prvé miesto. Najlepším strelcom turnaja 
sa stal Denis Machara. Výsledky: prvé 
zápasy: BN - Nová Dubnica I. 3:0, BN - 
Lednické Rovne 2:0, BN - Nová Dubnica 
II. 2:0, BN - Beluša 2:0, druhé zápasy: 
BN - Beluša 1:0, BN - Nová Dubnica II. 
0:0, BN - Lednické Rovne 1:1, BN - Nová 
Dubnica 2:0.

 Bánovská Mestská športová hala 
žila 14. februára futbalovým turnajom 
najmenších žiakov. Súboje začínajúcich 
nádejí boli rozdelené na dve časti. 
Doobeda mali turnaj futbalisti do deväť 
rokov, poobede hráči do ôsmich rokov. 

Modré družstvo zverencov trénera 
Ľubomíra Bacha obsadilo na domácom 
turnaji prvé miesto, družstvo bielych 
skončilo štvrté. Výsledky U9: BN 
„modrí“ - BN „bieli“ 8:1, BN „modrí“ 

- AS Trenčín 4:2, BN „bieli“ - MFK 
Topoľčany 3:2, BN „modrí“ - FC Baník 
Horná Nitra 9:0, BN „bieli“ - Spartak 
Myjava 2:1, BN „modrí“ - MFK Topoľ-
čany 5:0, BN „bieli“ - AS Trečín 3:3, BN 
„modrí“ - Spartak Myjava 10:1, BN „bieli 
„ - FC Baník Horná Nitra 1:3. Strelci 
bánovských gólov: modrí: K. Pecháč 
(21 gólov), F. Slovák (13), A. Jaroš (4), T. 
Hudec (1), D. Marko (1), bieli: J. Kráľ (4), 
V. Herián (3), S. Farkaš (2). 

Aj na turnaji hráčov do ôsmich 
rokov obsadili naši futbalisti prvé miesto. 
Triumf si vybojoval modrý celok, „bieli“ 
skončili na 5. mieste. Výsledky U8: BN 
„modrí“ - BN „bieli“ 4:2, BN „modrí“ 
- FC Baník Horná Nitra 2:1, BN „bieli“ - 
MFK Topoľčany 0:0, BN „modrí“ - MFK 
Topoľčany 3:1, BN „bieli“ - AS Trenčín 
0:2, BN „modrí“ - AS Trenčín 2:2, BN 
„bieli“ - FC Baník Horná Nitra 0:4. 
Strelci gólov za naše družstvá: modrí: V. 
Herián (5 gólov), J. Kráľ (3), M. Púpala 
(2), O. Pakanec (1), bieli: M. Motúz (1), 
T. Farkaš (1). aj, mk

Cvičenie seniorov
Klub dôchodcov vás pozýva na 

cvičenie pre seniorov každý utorok 
od 15.15 h v Centre voľného času 
pod vedením rehabilitačnej cviči-
teľky Zuzky. Informujte sa v Klube 
dôchodcov na Farskej ulici.
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Nám. Ľ . Štúra 1796/5A, 
95701 Bánovce nad Bebravou
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KLUB SLOVENSKÝCH TURISTOV BÁNOVCE NAD BEBRAVOU A MSKS KLUB SLOVENSKÝCH TURISTOV BÁNOVCE NAD BEBRAVOU A MSKS 

ProgramProgramProgramProgramProgramProgram

MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO 
BÁNOVCE NAD BEBRAVOU BÁNOVCE NAD BEBRAVOU BÁNOVCE NAD BEBRAVOU BÁNOVCE NAD BEBRAVOU BÁNOVCE NAD BEBRAVOU BÁNOVCE NAD BEBRAVOU BÁNOVCE NAD BEBRAVOU 

ORGANIZUJÚ 15. ROČNÍKORGANIZUJÚ 15. ROČNÍK

HORY, CESTY, LUDIAHORY, CESTY, LUDIA´́

5. MARCA 20165. MARCA 2016

10.00–10.10 Slovensko na dvoch kolesách, Martin Beňačka, 8 min, film
10.15–10.30 Walliské Alpy 2015, Ivan Kšiňan a turisti obce Horné Naštice
10.35–11.00 Mýtický Epirus (Grécko), Daniel Bakyta
11.05–12.00 Obrázky starých Bánoviec, Martin Králik
12.00–13.00 obedná prestávka
13.00–14.20 Farby piesku, Ladislav Kaboš 2015, 80 min, film
14.30–15.15 Človek mieni, Island mení, Janka Hromníková
15.20–16.00 Dole vodou (Delta Dunaja), Peter Čaradský  
16.15–17.00 Ako krepčia Uganďania, Lucia Filová a Michaël Kada
17.15–18.00 Alandské ostrovy, Branislav Štefánik
18.15–19.15  Válka v Sýrii očima české novinářky, Markéta Kutilová (ČR)
19.30–20.30 Vrhovi Balkana (Planina Prenj), Zehrudin Isaković, 25 min, 

film + prezentácia (Bosna a Hercegovina)
20.35-21.00 Tombola + Divácka súťaž o najlepšiu prezentáciu + krst novej 

knihy Svetozára Krnu „Monzúnový Sečuán a čínsky sever“
21.00-22.05 Suri, Pavol Barabáš 2015, 65 min, film

ZAUJÍMAVÍ ĽUDIA, ZAUJÍMAVÉ ZÁBERY, ZAUJÍMAVÉ FILMY...  (TAKMER Z CELÉHO SVETA)ZAUJÍMAVÍ ĽUDIA, ZAUJÍMAVÉ ZÁBERY, ZAUJÍMAVÉ FILMY...  (TAKMER Z CELÉHO SVETA)

2,50 €2,50 € V CENE TOMBOLAV CENE TOMBOLA
(ČLENOVIA KST, FK, SVTS, JAMESU: 2 €)(ČLENOVIA KST, FK, SVTS, JAMESU: 2 €)

OD 10 00OD 10 00....

C

M

Y

CM

MY

CY

CMY

K

Zaregistrujte sa ako darca kostnej drene na www.mateslinu.sk

12.3.2016 18:00 h
MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO

14 €vstupné
Predaj vstupeniek: MsKS a Informačné centrum
0948 297 151, 0948 274 743, kulturabn@kulturabn.sk

KLUB SLOVENSKÝCH TURISTOV Bánovce nad Bebravou pozýva na koncert

BÁNOVCE NAD BEBRAVOU

...p
rÍde aj

Pavel „Ž
ALMAN“ Lohonka
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www.kamelot-brno.cz
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